
PROTOKÓŁ XXXIV/2013 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 31.07.2013 r. 
 

    W posiedzeniu udział wzięło 13 członków Rady Gminy, 31 Sołtysów (listy obecności w 

załączeniu do niniejszego protokołu) i zaproszeni goście: Pan Andrzej Adamczewski -  Kierownik 

Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, Pan Waldemar Miśko- 

Przewodniczący Zarządu Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, Pan Jacek Twardoń - Zastępca 

Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Białogardzie, Pan Krzysztof Wołkowski 

- Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Białogardzie. W posiedzeniu udział 

wzięli także: Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard, Pani Małgorzata Klajno -  Sekretarz 

Gminy Białogard, Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy Białogard, Pan Andrzej Galuba - 

Komendant Straży Gminnej Gminy Białogard i Pan Tadeusz Krzyżaniak Komendant Gminny 

Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Jan Budzyński - Przewodniczący Rady Gminy, protokołowała 

Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu. 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

   - stwierdzenie kworum, 

   - przyjęcie porządku obrad , 

   - przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Przyjęcie informacji z działalności Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych  

    za 2012 r.  

5. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Białogardzkiego z uwzględ- 

    nieniem Gminy Białogard. 

6. Przyjęcie informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 2012 r. oraz 

    informacji dotyczącej planu działania na 2013 r. 

7. Przyjęcie informacji z działalności OSP za I półrocze 2013 r. 

8. Przyjęcie informacji z działalności Straży Gminnej Gminy Białogard za I półrocze 2013 r. 

9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

     - zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

     - zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027;  

     - emisji obligacji Gminy Białogard oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

     - wyrażenia zgody na nieodpłatne ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach    

        przejmowanych od Polskich Kolei Państwowych S. A.;     

     - zmiany uchwały Nr XXVIII/178/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 21 lutego 2013 r.  

       w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami    

        komunalnymi. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Wolne wnioski, zapytania i informacje, w tym konsultacje w sprawie zasad przysługiwania  

       diet oraz zwrotów kosztów podróży sołtysom. 

12. Zamknięcie XXXIV Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Pan Przewodniczący zaproponował zmianę porządku obrad polegającą na przedstawieniu 

informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 2012 r. i informacji 

dotyczących planu działania na 2013 r. w pkt. 4 a informacji z działalności Stowarzyszenia 

Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych za 2012 r. w pkt. 8 porządku obrad, informacji z działalności 

OSP za I półrocze do pkt. 6 porządku obrad, a informacji z działalności Straży Gminnej Gminy 

Białogard za I półrocze 2013 r. do pkt. 7.  



   Głosowanie za przyjęciem zmienionego porządku obrad: „za” – jednogłośnie. Po uwzględnieniu 

wprowadzonych zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

    - stwierdzenie kworum, 

    - przyjęcie porządku obrad, 

    - przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Przyjęcie informacji z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 2012 r. oraz 

    nformacji dotyczących planu działania na 2013 r. 

5. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Białogardzkiego z uwzględ- 

    nieniem Gminy Białogard. 

6. Przyjęcie informacji z działalności OSP za I półrocze 2013 r. 

7. Przyjęcie informacji z działalności Straży Gminnej Gminy Białogard za I półrocze 2013 r. 

8. Przyjęcie informacji z działalności Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych za  

    2012 r. 

9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

    - zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

    - zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027; 

    - emisji obligacji Gminy Białogard oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

    - wyrażenia zgody na nieodpłatne ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach    

       przejmowanych od Polskich Kolei Państwowych S. A.;    

    - zmiany uchwały Nr XXVIII/178/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 21 lutego 2013 r.  

      w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami    

      komunalnymi. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Wolne wnioski, zapytania i informacje, w tym konsultacje w sprawie zasad przysługiwania 

     diet oraz zwrotów kosztów podróży sołtysom. 

12. Zamknięcie XXXIV  Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XXXIII Sesji 

Rady Gminy Białogard. Do treści ww. protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2. Informację z międzysesyjnej działalności przedstawił Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy 

Białogard. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

   Pan Kazimierz Chodynko poprosił o podjęcie działań mających na celu przyznanie dopłat do 

wywozu szamb dla nieruchomości nie włączonych do kanalizacji. 

   Pan Wójt odpowiedział Gmina, że Gmina nie ma możliwości przyznania takich dopłat. 

   Pan Jacek Smoliński spytał jaki jest finał „dżentelmeńskiej umowy” pomiędzy Panem Wójtem a 

Panem Burmistrzem Karlina? Przypomniał, że umowa dotyczyła płatności za budowę gazociągu. 

   Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zgodnie z wyrokiem sądu dług 

został spłacony, do zapłacenia pozostały odsetki. Pan Wójt zwrócił się do Związku Miast i Gmin 

Dorzecza Parsęty z wnioskiem o rozłożenie spłaty tych odsetek na raty.  

   Pan J. Smoliński spytał dlaczego Radni nie wiedzieli o tej sytuacji, z czego to wynika?  

   Pan Wójt odpowiedział, że sprawa rozpoczęła się w okresie funkcjonowania Zarządu Gminy, 

który nie podjął decyzji o podpisaniu stosownej umowy ze Związkiem. Sprawa trwała długo i 

ZMiGDP wystąpił do sądu z powództwem o rozstrzygnięcie sporu. Ze względu na fakt nie 

podpisania umowy, Gmina nie uiścić należności, której domagał się Związek. Po latach sąd 

rozstrzygnął spór na korzyść ZMiGDP.  

   Pan Smoliński poprosił o przedstawienie wyjaśnień w tej sprawie na piśmie. 



   Następnie Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy poprosiła Panie i Panów Sołtysów oraz 

Radnych o przekazanie Jej w trybie pilnym informacji o stratach poniesionych przez rolników w 

związku ze złymi warunkami atmosferycznymi. Wyjaśniła, że przed sesją Urząd Wojewódzki w 

Szczecinie poprosił o przekazanie ww. informacji w dniu dzisiejszym.  

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęła żadna interpelacja.  

 

Ad.4. Informację z działalności Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty za 2012 r. i informację 

dotyczącą planu działania na 2013 r. przedstawił Pan Waldemar Miśko - Przewodniczący  

ZMiGDP. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

   Pani Jolanta Pożarowszczyk - Sołtys Sołectwa Rzyszczewo spytała czy nie można zaplanować 

budowy ścieżek rowerowych przy drogach szybkiego ruchu, co ułatwiłoby korzystanie z nich 

Mieszkańcom Gminy mieszkającym przy tych drogach ponieważ jazda rowerem po ww. drogach 

jest bardzo niebezpieczna?  

   Pan Miśko odpowiedział, że ścieżek rowerowych nie można budować wzdłuż szos, należy  

wytyczyć osobny pas. Budowa ścieżek jest obecnie planowane w znacznej mierze na bazie nasypu 

dawnej kolei wąskotorowej. Poszerzenie pasa ścieżki wiąże się z dodatkowymi kosztami, 

ponieważ grunty trzeba wykupić co z kolei wymaga poniesienia dodatkowych wysokich kosztów 

przez gminę, na terenie, której ścieżka jest budowana.  

Odpowiadając na pytanie Pana Smolińskiego dotyczące należności za budowę gazociągu Pan 

Miśko poinformował, że Gmina Białogard nie zapłaciła wymaganej przez ZMiGDP kwoty ze 

względu na nie podpisanie umowy. Wieloletni spór zakończył się wyrokiem sądu nakazującym 

Gminie Białogard spłatę zadłużenia. Pan Przewodniczący poinformował także, że Pan Wójt 

zwrócił się do ZMiGDP z wnioskiem o umorzenie odsetek jednakże Walne Zgromadzenie 

negatywnie rozpatrzyło wniosek. Niedawno Wójt złożył kolejny wniosek o umorzenie odsetek, 

ten wniosek prawdopodobnie zostanie załatwiony pozytywnie.  

   Pan Jan Budzyński stwierdził, że realizacja inwestycji wodno-kanalizacyjnej przez Związek  

wiązała się z wieloma niedociągnięciami, projekt nie był konsultowany w terenie, konsekwencją 

zego było wiele błędów. Pan Budzyński przypomniał, że Gminy uczestniczące w realizacji 

projektu ponosiły koszty utrzymanie Jednostki Realizującej Projekt, która jego zdaniem nie 

wywiązywała się prawidłowo z powierzonych zadań. 

   Pan Miśko odpowiedział, że zakres prac tej inwestycji był tak ogromny, że niedociągnięcia 

mogły się zdarzać.  

 

Ad. 5. Informację o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Białogardzkiego z uwzględnieniem 

Gminy Białogard przedstawił Pan Krzysztof Wołkowski. Informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

   Pan Kazimierz Chodynko poprosił o częstsze patrole w rejonie miejscowości Przegonia, gdzie 

ustawiono znaki ograniczające prędkość, jednak kierowcy nie dostosowują się do ograniczenia. 

Kolejnym punktem było przedstawienie sprawozdania z działalności Państwowej Straży Pożarnej 

w Białogardzie sprawozdanie przedstawił Pan Jacek Twardoń. 

 

Ad.6. Informację z działalności OSP za I półrocze 2013 r. przedstawił Pan Tadeusz Krzyżaniak 

Komendant Gminny OSP. 

 

Ad.7. Informację z działalności Straży Gminnej Gminy Białogard za I półrocze 2013 r. 

przedstawił Pan Andrzej Galuba Komendant Straży Gminnej. 

   Pan Przewodniczący oddał głos Pan Jerzemu Kotlędze - Wiceprzewodniczącemu Sejmiku 

Województwa Zachodniopomorskiego, który poinformował, że w ostatnim czasie brał udział w 



posiedzeniu Zespołu ds. Melioracji.W czasie spotkania wyjazdowego stwierdzono, że rzeka 

Parsęta jest na tyle uregulowana, że nie powinna wylewać i stanowić zagrożenia dla mieszkańców. 

Następnie poinformował, że budowa nowej drogi S6 może wiązać się z dodatkowymi kosztami 

dla gmin przez które obecnie przebiega „stara” S6. Stwierdził, że planuje wystąpić z interpelacją 

dotyczącą projektu przekazania „starej” S6 samorządom, co będzie się wiązało ze zwiększeniem 

kosztów samorządów. 

 

Ad. 8. Przyjęcie informacji z działalności Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych za 

2012 r. Radni i Sołtysi wyjechali do Stowarzyszenia, gdzie zapoznali się z działalnością firm 

mających prowadzących działalność na terenie Inkubatora Technologicznego. 

   Po powrocie odbyło się spotkanie z przedstawicielem Konsorcjum Przedsiębiorstw Remondis 

Sanitech Poznań Spółka z o.o. PHU „Eko-Fiuk” s.c., zajmującego się odbiorem odpadów 

komunalnych z terenu Gminy Białogard, któremu przedstawiono nieprawidłowości dotyczące 

ostatniego odbioru lub braku odbioru odpadów z terenu Gminy Białogard. Pan Arkadiusz Fiuk 

wyjaśnił, że odpady były odbierane z terenu Gminy Białogard po raz pierwszy co spowodowało 

niedociągnięcia. Poprosił o wyrozumiałość oraz o to, aby worki czy kontenery wystawiane były 

przed posesje. Zaproponował ustawienie przy głównych drogach kontenerów dla mieszkańców 

mieszkających na koloniach, co uzasadnił utrudnionym dojazdem do tych posesji.  

   Pan Jan Budzyński nie zgodził się z takim rozwiązaniem, stwierdził, że każdy płaci taką samą 

ceną za odbiór odpadów i nie można zmuszać nikogo żeby dostarczał śmieci do drogi głównej.  

   Pan Jacek Smoliński spytał czy nie można wrócić do postawienia zbiorczych pojemników na 

szkło i plastik, tak jak było to do tej pory?  

   Pan A. Fiuk odpowiedział, że nie można tego zrobić ponieważ nie pozwala na to regulamin 

wywozu. 

 

Ad.9 . Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

   Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2013 rok. Uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 

Gminy, na Sesji przedstawiła ją Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy .  

Pan J. Smoliński spytał czy spłata zobowiązania wobec ZMiGDP została ujęta w tej uchwale? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że spłata jest ujęta w budżecie, w opłatach i składkach dla 

stowarzyszeń wobec czego nie ma potrzeby wprowadzania zmian.  

Pan J. Smoliński stwierdził, że o wielu sprawach Radni nie są informowani. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że na kolejnej Sesji Pan Wójt przedstawi wyjaśnienie 

dotyczące tego problemu.  

Głosowanie: - „za” - 10 głosów,  

                    - „wstrzymujący się” - 2 głosy. 

 

   Uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027.  

omówiła Pani Bogumiła Dorywalska. 

Głosowanie: - „za” - 10 głosów,  

                    - „wstrzymujący się” - 2 głosy.  
   Uchwała w sprawie emisji obligacji Gminy Białogard oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu jak przypomniał Pan Przewodniczący została omówiona na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na Sesji przedstawiła tę uchwałę Pani Bogumiła Dorywalska - 

Skarbnik Gminy. 

   Pan J. Smoliński spytał jakie koszty poniosła Gmina na rzecz firmy obsługującej przygotowanie 

emisji obligacji?  

   Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to kwota 8.000 zł.  

Głosowanie: - „za” - 10 głosów,  



                    - „wstrzymujący się” - 2 głosy. 

   Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomościach przejmowanych od Polskich Kolei Państwowych S. A., została omówiona na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

   Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/178/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 21 

lutego 2013 r. w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad. 11. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania Radnych. 

  

Ad. 12. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

   Pan Przewodniczący odczytał opinię prawną dotyczącą informowania sołtysów o kontroli 

świetlic przez Komisje Rady Gminy. Następnie przeczytał skargę dotyczącą szkód poniesionych 

przez Mieszkańców Pękaninka w związku z awarią przepompowni ścieków. 

   Pan Smoliński poinformował o realizowanym przez siebie projekcie i zaprosił sołectwa do 

wzięcia udziału. 

   Pan Jan Kaleja przekazał informację, że na zawodach wędkarskich które odbyły się w Sidłowie, 

drużyna GZ LZS Białogard zajęła I miejsce. 

   Pani Aneta Chilmańska spytała dlaczego sołtysi skarżą się, że nie mogą wykorzystać funduszu 

sołeckiego? W jakim stopniu zaawansowane są prace finansowane z funduszu?  

   Pan Wójt odpowiedział, że prace finansowane z ww. funduszu są realizowane oraz, że trzeba 

poczekać na rozstrzygniecie przetargu dot. budowy placów zabaw i wiat. 

   Sołtys Sołectwa Rychówko spytał kiedy zostaną naprawione tablice sołeckie?  

   Pani Sekretarz odpowiedziała, że tablice sołeckie są naprawiane przez pracownika Urzędu 

Gminy, prace przy naprawie zostaną wznowione po jego powrocie z urlopu. 

   Pani Chilmańska spytała, czy została naprawiona droga zniszczona przez Firmę Contino?  

   Pan Przewodniczący odpowiedział, że odbyło się już spotkanie z podwykonawcą.  

   Pan Wójt powiedział, że przyczółki zostały już poprawione. 

   Pan Bogdan Michaliszyn - Sołtys Sołectwa Moczyłki poprosił o odnowienie drogi zaoranej 

przez były PGR Dobrowo, ponieważ obecnie mieszkańcy Kolonii Moczyłki korzystają z drogi 

przechodzącej przez prywatny teren. 

   Kolejnym punktem było przedstawienie propozycji zmiany zasad przysługiwania diet oraz 

zwrotów kosztów podróży sołtysom. Pan Wójt poinformował, że przedłożył Radzie Gminy 

propozycję zmiany.  Radni zadecydowali, że trzeba przeprowadzić konsultacje z sołtysami.   

   Pan Jan Kaleja - Sołtys Sołectwa Nawino przedstawił Sołtysom propozycję zorganizowania  

spotkania, przedyskutowanie tej kwestii i przedstawienie opinii na kolejnej Sesji.  

   Wobec wyczerpania wszystkich punktów XXXIV Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 


